
PROTOKÓŁ NR XII/15

z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu 

30 października 2015 roku o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 

w Bojanowie

W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Miejskiej w Bojanowie,

- Burmistrz Bojanowa, Zastępca Burmistrza, Skarbnik, radca prawny,

- radni powiatowi: Ryszard Bijak, Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek,

- sołtysi wsi i przedstawiciel zarządu osiedla,

- pracownicy Urzędu Miejskiego,

- kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy Bojanowo,

- przedstawiciele lokalnych mediów,

- przedstawiciel Izby Rolniczej.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia XII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie dokonał jej przewodniczący pan Jarosław 
Bartkowiak, po czym stwierdził, iż na 15 – osobowy skład Rady w sesji uczestniczy 15  
radnych, jest ona zatem władna obradować i podejmować prawomocne uchwały 

Przewodniczący Rady zapytał czy do przedstawionego porządku obrad są zapytania 
bądź propozycje zmian. 

Burmistrz wystąpił z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 dt przyjmowanej jako podstawa do naliczenia 
podatku rolnego za 2016 rok, i przyjąć kwotę proponowaną przez Główny Urząd 
Statystyczny. 

Wniosek przegłosowano – za pozostawieniem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji 
radni – 15 „za”.

W związku z powyższym porządek XII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się 
następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Przedstawienie porządku obrad XII sesji Rady Miejskiej.

3. Przyjęcie protokołu Nr XI/15 z sesji, która odbyła się dnia 25 września2015 roku.

4. Zapytania radnych.

5. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych 
radnych Rady Miejskiej w Bojanowie.

6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 
zarządzeniach. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych kierowników 
referatów, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, kierowników zakładów 
budżetowych.



7. Funkcjonowanie placówek oświatowych w Gminie Bojanowo.

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) Wprowadzenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,

2) Określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,

3) Określenia stawek podatku od nieruchomości,

4) Obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 dt przyjmowanej jako podstawa do 
naliczania podatku rolnego za 2016 rok,

5) Zmiany uchwały nr XXXI/256/13 z dnia 26 sierpnia 2013 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości,

6) Uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2016,

7) Wspólnej Realizacji zadania  z samorządem Powiatu Rawickiego,

8) Zmiany Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego 
2005 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,

9) Zmiany Uchwały Nr XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego 
2005 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi świadczone przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej,

10) Przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018,

11) Zaciągnięcia zobowiązań w zakresie remontów – konserwacja urządzeń 
oświetlenia drogowego,

12) Zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok.

9.Odpowiedzi na zapytania radnych.

10.Wolne głosy i wnioski.

11.Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu Nr XI/15 z sesji, która odbyła się dnia 25 września2015 
roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 25 września 2015 
roku nie wpłynęły uwagi pisemne i ustne przewodniczący obrad zaproponował, aby 
powyższy protokół przyjąć bez odczytywania. Za propozycją przewodniczącego Jarosława 
Bartkowiaka głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 15 „za”. Protokół Nr XI/15 z dnia 25 
września 2015 roku przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4. Zapytania radnych:

Radna Wiesława Świerzewska w imieniu Rady Miejskiej w Bojanowie podziękowała 
pani Katarzynie Kowalskiej pełniącej dotychczas obowiązki dyrektora przedszkola w 
Trzeboszu, za troskę, pomoc i zaangażowanie w pracę. Do podziękowań  dołączył się 
Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel, który przekazał pani Kowalskiej wiązankę kwiatów 
oraz przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Jarosław Bartkowiak. 

W przedmiotowym punkcie głos zabrał radny Piotr Nadrowski, który poprosił pana 
Burmistrza o wyjaśnienie przynależności następujących działek:



1) Golina Wielka (bloki) nr działki 58/104 – dojazd do kotłowni,

2) Własność drogi 158 przy działce 155,

3) Droga - nr działki 71 dojazd do granicy (bloki).

Kserokopia przedmiotowego pisma stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Pan Burmistrz poinformował radnego, iż zapozna się z przedmiotowym tematem i udzieli 
odpowiedzi, które wyjaśnią zapytanie radnego.

Więcej pytań nie było, w związku z powyższym Państwo radni przeszli do realizacji 
kolejnego punktu obrad.

Do pkt. 5 Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych 
radnych Rady Miejskiej w Bojanowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Jarosław Bartkowiak zapoznał 
uczestników obrad z reprezentacją  Rady w okresie międzysesyjnym – załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 

Ponadto realizując obowiązek ustawowy przewodniczący Bartkowiak poinformował, iż w 
dniu 23 października 2015 roku do Biura Rady wpłynęło pismo z Urzędu Skarbowego 
dotyczące 14 oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Bojanowie. W niektórych 
ze złożonych oświadczeń Państwo radni popełnili drobne błędy (8 osób). W związku z 
powyższym zostaną pisemnie pouczeni. Pismo Urzędu Skarbowego w Rawiczu stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

Wojewoda Wielkopolski pismem z dnia 30 września 2015 roku, które wpłynęło do Biura 
Rady w dniu 5 października 2015 roku poinformował, iż :

Burmistrz, Pan Maciej Dubiel oraz Przewodniczący Rady Pan Jarosław  Bartkowiak złożyli 
Swoje oświadczenia majątkowe w terminie i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości – 
kserokopia pisma stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Zapytań do powyższej informacji nie wniesiono.

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych 
kierowników referatów, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, kierowników 
zakładów budżetowych.

Burmistrz Bojanowa Pan Maciej Dubiel poinformował zebranych o piśmie z Urzędu 
Skarbowego dotyczącego oświadczeń majątkowych, osób zobowiązanych do tej czynności, a 
podległych temu organowi. Pismo skierowane do Rady Miejskiej w Bojanowie  znak 
SK.2124.7.2015 z dnia 2015.10.28 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ponadto Burmistrz pan Maciej Dubiel poinformował o wydanych zarządzeniach w okresie 
międzysesyjnym. 



Do wydanych zarządzeń pytanie zadał radny Maciej Jagodziński , którego zainteresowała 
sprawa sprzedanych gruntów. Burmistrz wyjaśnił, iż są to nieruchomości pod garaże – działki
nr od 150/9 do 150/13.

Pan Burmistrz zapoznał również zebranych z reprezentacją Gminy w okresie 
międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 Funkcjonowanie placówek oświatowych w Gminie Bojanowo.

Przewodniczący Rady pan Jarosław Bartkowiak poinformował, iż dyrektorzy szkół i 
przedszkoli z terenu naszej Gminy byli obecni na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 

27 października br. Każdy z nich złożył wyczerpującą informację, notabene odpowiedzieli na 
pytania żadne przez radnych Rady Miejskiej w Bojanowie. Czy w związku z powyższym są 
potrzebne dodatkowe wyjaśnienia. 

Jako jedyna głos zabrała radna pani Wiesława Świerzewska, która jako przewodnicząca 
Komisji Oświaty podziękowała dyrektorom szkół i przedszkoli za włożony trud i pracę, 
chociaż nie zawsze dzieci odnoszą sukcesy. „Życzę owocnej pracy” podsumowała radna 
Świerzewska.

Wszystkie sprawozdania podsumowano pozytywnie.

Szkoła Podstawowa im. bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie załącznik nr 8 do 
protokołu,

Szkoła Podstawowa im. Arkadego Fiedlera w Golinie Wielkiej załącznik nr 9 do protokołu

Szkoła Podstawowa im. Jana Brzechwy w Gościejewicach załącznik nr 10 do protokołu,

Gimnazjum im. gen. Dezyderego Chłapowskiego w Bojanowie załącznik nr 11 do protokołu,

Przedszkole w Bojanowie załącznik nr 12 do protokołu,

Przedszkole w Trzeboszu załącznik nr 13 do protokołu.

Przedszkole Niepubliczne „Chatka Puchatka” w Bojanowie załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał w sprawie:

1) Wprowadzenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,

W związku z tym, iż na posiedzeniu Komisji Stałych  Rady w dniu 27 października 
2015 roku powyższy projekt został omówiony przewodniczący obradom zapytał czy są 
potrzebne wyjaśnienia.  Nikt z państwa radnych nie zadał pytania przewodniczący Rady  
zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych przy 3 głosach 
wstrzymujących się. 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie 
wprowadzenia stawki opłaty targowej została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał w sprawie:

2) Określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,

W związku z tym, iż na posiedzeniu Komisji Stałych  Rady w dniu 27 października 
2015 roku powyższy projekt został omówiony przewodniczący obradom zapytał czy są 



potrzebne wyjaśnienia.  Nikt z państwa radnych nie zadał pytania przewodniczący Rady  
zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 15 
„za”.  Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie 
określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych, została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał w sprawie:

3) Określenia stawek podatku od nieruchomości,

Głos zabrał Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel , który opierając się na owocnej 
dyskusji jaka miała miejsce na posiedzeniach Komisji Stałych Rady, zaproponował aby 
stawkę ‘od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 
oraz od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 

powierzchni użytkowej utrzymać  na proponowanym poziomie 2,50 zł”.

W związku z powyższym przewodniczący obrad zaproponował głosowanie za stawką 2,20 
zł., , którą grupa radnych wypracowała na posiedzeniu w dniu 27 października br. 

Za powyższą stawką głosowało 5 radnych, 10 radnych wstrzymało się od głosu.

za stawką 2,50 zł głosowało-  1 radny wstrzymał się od głosu, 4 radnych było przeciwnych , 
10 radnych było „za”. W związku z powyższym utrzymano stawkę w paragrafie 1, ustępie 2, 
punkcie b , proponowaną przez Burmistrza Bojanowa. 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia
stawek podatku od nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Do pkt. 8 Podjęcie uchwał w sprawie:

4) Obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 dt przyjmowanej jako podstawa do 
naliczania podatku rolnego za 2016 rok,

Główny Urząd Statystyczny na rok przyjął średnią cenę skupu żyta za 1 dt przyjmowanej 
jako podstawa do naliczania podatku rolnego na 2016 rok 53,75  zł. Na Komisjach Stałych 
Rady wypracowano kwotę 53,00 zł w związku z powyższym wywołano projekt 
przedmiotowej uchwały. Za kwotą 53,00 zł głosowało 5 radnych, za kwotą proponowaną 
przez GUS – 53,75 zł głosowało 10 radnych. 

W tej sytuacji  Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta za 1 dt przyjmowanej jako podstawa do naliczania podatku rolnego na 2016 rok 
nie została podjęta i utrzymano stawkę maksymalną 53,75 zł.

Do pkt. Podjęcie uchwał w sprawie:

5) Zmiany uchwały nr XXXI/256/13 z dnia 26 sierpnia 2013 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 27 
października 2015 roku. Wyjaśnienia nie były potrzebne w związku z powyższym 
przystąpiono do podjęcia uchwały. Za powyższym projektem Państwo radni głosowali 
jednogłośnie – 15 „za”. Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 
roku w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/256/13 z dnia 26 sierpnia 2013 roku w sprawie 



wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 

Do pkt. Podjęcie uchwał w sprawie:

6) Uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2016,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych rady w dniu 27 
października 2015 roku. Wyjaśnienia nie były potrzebne w związku z powyższym 
przystąpiono do podjęcia uchwały. Za powyższym projektem uchwały Państwo radni 
głosowali jednogłośnie – 15 „za” . Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27

października 2015 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016, została podjęta i stanowi załącznik 
nr 19 do protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:

7. Wspólnej Realizacji zadania  z samorządem Powiatu Rawickiego,

Projekt Uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 27 
października 2015 roku. Wyjaśnienia nie były potrzebne w związku z powyższym 
przystąpiono do podjęcia uchwały. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przy 1 
głosie wstrzymującym się. W związku z powyższym Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z
dnia 30 października 2015 roku  sprawie wspólnej realizacji zadania z samorządem Powiatu 
Rawickiego została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:

8. Zmiany Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 
lutego 2005 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Bojanowie,

Projekt Uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 27 
października 2015 roku . Uwag nie wniesiono, w związku z  powyższym przystąpiono do 
głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 15 „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego 2005 roku w 
sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie, stanowi załącznik nr 21 
do protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:

9. Zmiany Uchwały Nr XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 
lutego 2005 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi świadczone przez 
Ośrodek Pomocy Społecznej,

Projekt Uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 27 
października 2015 roku . Uwag nie wniesiono, w związku z  powyższym przystąpiono do 
głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 15 „za”. 



W związku z powyższym Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 
lutego 2005 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi świadczone przez Ośrodek Pomocy Społecznej, została 
podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:

10. Przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018,

Projekt Uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 27 
października 2015 roku . Uwag nie wniesiono, w związku z  powyższym przystąpiono do 
głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 15 „za”. 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018, została podjęta i stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu.

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:

11. Zaciągnięcia zobowiązań w zakresie remontów – konserwacja urządzeń 
oświetlenia drogowego,

Projekt Uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w

dniu 27 października 2015 roku . Uwag nie wniesiono, w związku z  powyższym 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni –
15 „za”. Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązań w zakresie remontów – konserwacja urządzeń oświetlenia 
drogowego, została podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Do pkt.8 Podjęcie uchwał w sprawie:

1. Zmian uchwały budżetowej na 2015 rok,

Pani Skarbnik poinformowała o zmianach jakie wprowadzono do projektu od posiedzenia

Komisji Stałych Rady w dniu 27 października 2015 roku. Pytań nie było. Przewodniczący 
Rady Miejskiej pan Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Za jej
podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 15 „za”. Uchwała Rady Miejskiej w 
Bojanowie z dnia 30 października 2015 roku w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 
rok została podjęta i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Do pkt. 9. Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Jarosław Bartkowiak 
poinformował, iż 10 października 2015 roku odbędzie się dodatkowe posiedzenie Komisji 
Stałych Rady. Tematem posiedzenia będzie kwestia przeprowadzenia audytu w Urzędzie 
Miejskim oraz zasadność budowy przedszkola w Bojanowie.



Państwo radni otrzymali również propozycje nowych stawek diet radnych i sołtysów. Ponadto

Sołtys Pakówki Edward Gurdak – sprawa autobusu szkolnego – cyt. „żeby zabierał osoby cy-
wilne – kierowcy nie posiadają biletów”.

Informacja dotycząca wyborów do Sejmu i Senatu, które odbyły się 25 października 2015 
roku. Pan Burmstrz przedmiotową informację przedstawił.

Co ze spółkami wodnymi – czy w roku 2016 otrzymamy dofinansowanie w wysokości 
20.000,- zł. 

Radny Zygmunt Maćkowiak – jakie obciążenie dla Gminy przyniosą podwyżki diet dla rad-
nych. Burmistrz 6.800,- na rok.

Radny Maciej Jagodziński – remont pomieszczenia dla zespołu „Gołaszyniacy” 

Wystąpienie do Ministra Kultury o przyznanie specjalnego odznaczenia pani Mariannie Juch-
nowicz 

Burmistrz Bojanowa – cyt. „ wniosek popieram”, natomiast nowe lokum dla zespołu Gołaszy-
niacy jest brane pod uwagę,

Radny Tomasz Woźniczka – sukcesywne uzupełnianie płytek chodnikowych,

- propozycja zmiany ruchu drogowego (radny przedstawił propozycję) załacznik do protokołu

Przedstawiciel Zarządu osiedla ul. Wolności a Św. Józefa (ul. Tylna – Słodowa).

Radny Zygmunt Maćkowiak zorganizować spotkanie ze Spółkami Wodnymi działającymi na 
terenie Gminy Bojanowo – zaprosićna posiedzenie pana Edwarda Gurdaka i pana Janusza 
Wielebskiego,

Oraz jaka jest ściągalność podatku melioracyjnego od rolników (pan Piotr Nadrowski).

Pani Prezes Stowarzyszenia Dzieci i Osób Niepełnosprawnych „Razem Raźniej w Bojano-
wie” poinformowała o spotkaniu integracyjnym (17 listopada i 20 listopada 2015 roku).

Radna Renata Jagodzik zapytała o wiaty w miejscowości Trzebosz. WYJAŚNIONO.

Protokolant: Przewodniczący Rady

Beata Sikora (-) Jarosław Bartkowiak 

inspektor


